



ကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုၤသဝီပုၤ

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်

လါစဲးပထွဘၢၣ် ၃၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-7-D1

ဘျး-ဒဝဲၢ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်- သုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဒီးတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုး, တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤကီၢ်ခဲ, ဒီးတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိသးသမူတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဖဲလၢကဆိကီၢ်ဆၣ်, လါယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်တဘျးအံၤပာ်ဖျါတဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲလၢကဆိကီၢ်ဆၣ်, ဘျး-ဒဝဲၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤဖဲလါယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် လီၤ. ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ပြးကီၢ်ကးကရူာ် (SAC) သုးဖိလၢအအိၣ်ဖဲခိၣ်သုးရ့ၣ် (နီၣ်ဂံၢ်-၅၅၉) ဒီးခိၣ်ချ့သုးရ့ၣ် (နီၣ်ဂံၢ်-၅၆၀) သ့ၣ်တဖၣ်လဲၤန့ၣ်လီၤဆူစတုကရူာ်, လၢကဆိကီၢ်ဆၣ်, ဒီးဆိလီၤဝဲတစါတလီၢ်တၢ်သမံသမိးတြၢ်ဒီးကိးပတုၣ်ဝဲသဝီဖိသ့ၣ် တဖၣ်လၢကသံကွၢ်သံဒီးဒီးသမံသမိးဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ SAC သုးဖိတဖၣ်ဟဲတုၤဖဲလါလ--- ဟီၣ်ကဝီၤအဆၢကတီၢ်, တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲလၢ SAC သုးဖိဒီးကီၢ်သုးလုၢ်ဒုးမုၢ်ဒိၣ် KTLA သုးပာ်ဖျါဒီးကမ္ဘၢၢ်တၢ်ဒိသဒါသုး PDF အဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါသုးတၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂ့ၢ်ကဲထီၣ်သးလၢသဝီယၤသတူၢ်ကလၢအပိ, သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒိအဝဲသ့ၣ်မုၢ်ပုၤမၤအိၣ်မုၢ်ဆ့ၣ်မုၢ်ဂီၤဒီးပုၤ ထူစံာ်လိာ်ပုၤအသိးဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဝဲဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢကဘၣ်ပုၤထီၣ်ကွၢ်အဂီၢ်, ဒီးဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ဂီၤစ့ၢ်ကိးဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်တၢ် လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိသးသမူအတၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးဒိအံၤအပိ, သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်အိၣ်က့ၤလၢတၢ် ပျံၤတၢ်ဖုးဒီးတၢ်သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.¹

သုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ, ဒီး အတၢ်သံကွၢ်သံဒီး, သမံသမိးန့ၣ်ဆူၣ်သဝီဖိ

ဖဲလါယနူၤအါရံၤ ၅ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အနံၤန့ၣ်, သုးဖိ (၂၀) ဂၤလၢအမုၢ်ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ပြးကီၢ်ကးကရူာ် (SAC) ခိၣ်သုးရ့ၣ် (နီၣ်ဂံၢ် -၅၅၉) ဒီးခိၣ်ချ့သုးရ့ၣ် (နီၣ်ဂံၢ် - ၅၆၀) လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲဆ--- သဝီ, စတုၣ်ကရူာ်, လၢကဆိကီၢ်ဆၣ်, ဘျး-ဒဝဲၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပူၤသ့ၣ်တဖၣ်လဲၤဝဲဆူဟ---သဝီ, စတုၣ်ကရူာ်န့ၣ်လီၤ. ဒိလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲအသိး, ဖဲ SAC

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျးအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ဖဲ လါယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢ လီၢ်ကဝီၤ ပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ ဘျး-ဒဝဲၢ်ကီၢ်ရ့ၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိာ်အိၣ် လၢကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ ခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအိၣ်လၢ အဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအိၣ်ထီၣ်အိၣ် ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါ န့ၣ်လီၤ.

သုးဖိတဖၣ်ဟဲန့ၣ်လၢဆ---သဝီဒီးတချုးတုၤဃီဆူဟ--- သဝီဒီးဘၣ်အဖၢမုၢ်, ဖဲဟါ ၈:၃၀ မံးနံးအဆၢကတီၢ်, အဝဲသ့ၣ်ကိး ပတုၣ်ဒီးသံကွၢ်သံဒီးသမံသမိဝဲသဝီဖိတဖၣ်ဖဲကဝီဒု (၉) ကျဲကပၤလၢအဘူးဒီးဟ---သဝီန့ၣ်လီၤ. ဒ်လီၢ်ကဝီသဝီဖိလၢ အအိၣ်လၢဟ---သဝီ, စတုၣ်ကရူၢ် လၢအမံးမုၢ်စီၤပ--- တၢ်ကတဲဖျါထီၣ်အသိး “ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၅ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အနံၤန့ၣ်, SAC သုးဖိလၢအအိၣ်ဖဲဆ--- သဝီတဖၣ်န့ၣ်ထီၣ်ဃီသုးကျိၤလၢဟ--- သဝီဝံးန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ဆီလီၤဝဲတစီၢ်တလီၢ်ကွဲး (တၢ်သမံသမိတြဲၤ) ဖဲကျဲပူၤလီၤ [---].ဘၣ်ဃးဒီးသုးဖိတဖၣ်ကဝဲသံဒီးသံကွၢ်တၢ်ဒ်အံၤန့ၣ်, တမ့ၢ်ကဲထီၣ်အသးထဲလၢပယီၤ သုးထီၣ်သုးကျိၤဆူသဝီပူၤဆၢကတီၢ်တခါဇီၤဘၣ်. မ့ၢ်တခါ ကဲထီၣ်စ့ၢ်ကိးအသးဖဲကညီသုးဖိတဖၣ်ကဝဲ KNLA, PDF ဒီး ပကဖ လၢအမ့ၢ်လီၢ်ကဝီ PDF သုးကရူၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ထီၣ်သုးကျိၤဆူသဝီပူၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိးနံၤဒဲးဃုၣ်ဃုၣ်လၢတလၢအတီၢ် ပူၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ဆီလီၤဃုၣ်ဝဲတၢ်သံဒီးသံကွၢ်တၢ်အလီၢ်လၢအဘူးလိာ်သးဒီးပသဝီန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမံၣ်ညါအဝဲသ့ၣ်ဟဲန့ၣ်လီၤ လၢပသဝီပူၤအဃိဒ်ပမ့ၢ်သဝီဖိမ့ၢ်ဆုၣ်မုၢ်ဂီၤအသိးပဘၣ်အိၣ်မူပဲၤဒီးတၢ်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဘၣ်ကိးမုၢ်နံၤမုၢ်နံၤဒီးကိးဆၢကတီၢ်ဒီးလီၤ.” ဒ်တၢ်စီၣ်ဟံ်ဖျါအသိး, SAC သုးဖိသ့ၣ်တဖၣ် ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်တဘျီလၢလံးဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢကညီသုးဖိတဖၣ်ကဝဲဟးထီၣ်ဟးလီၤလၢသဝီပူၤဒီးအဝဲသ့ၣ်ခးလီၤတၢ်အဃိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ပျံၤဘၣ်ဖုးတၢ်ဒီးသ့ၣ်တ ကါသးတကျၢၤလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးကညီသုးဖိတဖၣ်ဟဲအိၣ်လၢတၢ်လီၢ်အံၤအဆၢကတီၢ်, သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်တသ့ၣ် ညါဝဲလၢမ့ၢ်မတၢ်ဆၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူ SAC သုးဖိတဖၣ်အအိၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၅ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အနံၤ, SAC သုးဖိသံဒီးသံကွၢ်တၢ်ဝံးအလီၢ်ခံ, ဂီၤခီ ၉:၀၀ နံၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ် စးထီၣ်ထီၣ်သုးကျိၤလၢကဝီဒု (နီၣ်ဂံၢ် ၉) လၢအဘူးလိာ်သးဒီးဟ---သဝီဒီးဆူ လ---သဝီတၢ်လီၢ်လၢအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးယံၤဒၣ် ထဲ ၂၀ မံးနံးဇီၤလၢသိလ့ၣ်ယီၤန့ၣ်လီၤ. တချုးဒ်လၢ SAC သုးဖိတဖၣ်လဲၤတုၤတဘူးတယံၤဒီးသဝီအဆၢကတီၢ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်ဘၣ် သဂါၢ်လိာ်အသးဒီး KTLA သုးပာ်ဖိၣ်ဒီး PDF သုးဖိတဖၣ်အဃိတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်န့ၣ်က ဘၣ်ဖဲ ဂီၤခီ ၉:၀၀ နံၣ်ရံၣ်ဒီးတုၤလၢ ၁၀:၀၀ နံၣ်ရံၣ် န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဒုးတၢ်ယၤကဲထီၣ်သးတန့ၣ်ရံၣ်ဝံးအလီၢ်ခံ KTLA ဒီး PDF သုးပာ်ဖိၣ်တဖၣ်ဂုၤက့ၤအခံ, ဒီဖျါအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ယိာ်ဝဲလၢတၢ်ဒုးအံၤကမၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဘၣ်ဖုးဒုသဝီကမ့ၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဃိ န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢတၢ်ဒုးတၢ်ယၤကဲထီၣ်သးသတူၢ်ကလံာ်အဃိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်တအိၣ်လၢကဘၣ်ကတဲာ်က တီၤအသးလၢကဃုၢ်ထီၣ်ကွၢ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးနီတဂၤဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်သးထုၣ်လၢအအိၣ်လၢသဝီဖိ အကရၢၢ်ပူၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်စီၤပ---လၢအမ့ၢ်လီၢ်ကဝီသဝီဖိတဂၤဟံ်ဖျါထီၣ်ဝဲ “စးထီၣ်လၢလါ ယနူၤအါရံၤ ၅ သီတုၤလၢစဲးပထုဘၣ် ၂ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အံၤန့ၣ်ပဘၣ်အိၣ်မူဒၣ်လၢတၢ်ကိာ်တၢ်ဂီၤဒီးပျံၤတၢ်ဖုးတၢ်ကိးမုၢ်နံၤ မုၢ်နံၤဒီးလီၤ. ပဘၣ်ဃုၢ်ထီၣ်ကွၢ်လၢသဝီပူၤမုၢ်နံၤတၢ်ခံးအဆၢကတီၢ်လီၤ. သုးဖိတဖၣ်ကဝဲခံကပၤလၢဟံ်ဖျါထီၣ်ဝဲသုး ကျိၤလၢသဝီပူၤဒီးတၢ်ဒုးမ့ၢ်ကဲထီၣ်န့ၣ်နးကဒီး.. တဘျီတခါဖဲပဃုၢ်အဆၢကတီၢ်ပလီၤဘၣ်စီၣ်ဒီးပကဘၣ်မံဒၣ်လၢတၢ်ပျီပူၤ န့ၣ်လီၤ.”

တၢ်ဂ့ၢ်ကီလၢတၢ်ဃုၢ်မ့ၢ်ဟးဖျိးအပူၤ

ဖဲမ့ၢ်ဆါခါအဆၢကတီၢ်ညီန့ၣ် SAC သုးဖိတဖၣ်တဟးထီၣ်လၢအသုးကလၢပူၤလၢကလဲၤန့ၣ်လီၤဆူသဝီပူၤအဂီၢ်ဘၣ်, အါတ ကွၢ်အဝဲသ့ၣ်ဟဲန့ၣ်လီၤဝဲဖဲမုၢ်နံၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိဆၢကတီၢ်ဖဲသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဒီးန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢသဝီဖိအဂၤအအိၣ်ဘၣ်ဃး SAC သုးဖိဟဲန့ၣ်လီၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်, ဘၣ်ဖဲမုၢ်ဟါတၢ်ခံးလံအဃိကီဒိၣ်မးလၢအဝဲသ့ၣ် ကဘၣ်ဃုၢ်ထီၣ်ကွၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢမံာ်ဝဲတလီၢ်လီၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢပယီၤသုးဖိ သ့ၣ်တဖၣ်ဟဲန့ၣ်လီၤသဝီပူၤဖဲမုၢ်နံၤအဆၢကတီၢ်ဒီးတမ့ၢ်လၢမ့ၢ်ဆါခါအဆၢကတီၢ်ဘၣ်အဃိ, သဝီဖိတဖၣ်ဘိၣ်ထီၣ်စ့ၢ်ထီၣ် တၢ်ဘိၣ်လၢကဃုၢ်စီာ်ဝဲအဂီၢ်တချုးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.ဒီးတဘျီတခါဖဲအဝဲသ့ၣ်နံၤဟူလၢပယီၤသုးတဖၣ်ဟဲန့ၣ်လီၤလၢသဝီပူၤလံ

န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဃုၢ်ထီၣ်ဝဲသတူၢ်ကလၢဒီးဟံးထီၣ်စုမ့ၣ်ဘံး (ခါတၢ်မီး) ဒၣ်လဲၣ်တချုးလၢၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲမ့ၢ်ဆါခီအဆါ ကတီၢ်တၢ်ဒုးမ့ၢ်ကဲထီၣ်ဒီးကျဲသ့ၣ်တဖဉ်တၢ်မ့ၢ်တြီတံၢ်ဃၢ်အိၣ်န့ၣ်ဒုသဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကီလၢကဃုၢ် ထီၣ်ကွံၣ်အဂီၢ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ.

စီၤပ--- တဲဖျါထီၣ်ဝဲ “ဒ်ပမ့ၢ်သဝီဖိအသိးလၢပကကတဲာ်ကတီၢ်ဟံ်ပသးလၢပတၢ်ဘၣ်ဃုၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်ဂီၢ်န့ၣ်, ပကျိၣ်စ့တအိၣ် ဘၣ်. ဒ်ပမ့ၢ်ပုၤမၤအိၣ်မ့ၢ်ဆုၣ်မ့ၢ်ဂီၢ်ဖိအသိးတၢ်အံၤကဲထီၣ်တၢ်ကီတၢ်ခဲဖးဒိၣ်လၢပုၤဒ်သိးပုၤအံၤအဂီၢ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိတၢ် ဒုးတၢ်ယၤမ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်ကဂ့ၢ်ဒိၣ်တက့ၢ်လီၤ. တၢ်ဒုးမ့ၢ်ကဲထီၣ်အသိတဘျီဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်ယအဲၣ်ဒီးဃုကညးဘၣ်သုးဖိၣ်စုက ဝဲသ့ၣ်တဖဉ်လၢကဒုးလိာ်သးတၢ်လီၤလၢအယံၤဒီးသဝီလီၤ. တၢ်ဒုးမ့ၢ်ကဲထီၣ်ဒိးဒၣ်အသးဒ်သိးဒီးတနံၤအံၤလၢလၢယန့ၣ်အါရံၤ ၂၀၂၄ န့ၣ်အတီၢ်ပူၤလၢအဘူးဒီးသဝီဒ်အံၤန့ၣ်ကျဲတအိၣ်နီတဘိလၢပကဃုၢ်ပူၤဖျဲးပသးအဂီၢ်ဘၣ်. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢယအဲၣ် ဒီးဃုထီၣ်လၢတၢ်ဒုးတၢ်ယၤအလီၢ်အကျဲလၢကအိၣ်ယံၤဒီးပဒုသဝီလီၤ.”

ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ, သဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်ကဘၣ်ပံၣ်သ့ၣ်ပံၣ်သးဒီးအိၣ်ပလီၢ်ပဒိအသးလၢမ့ၢ်တၢ်ဒုးကဲထီၣ်သးအဆၢကတီၢ်ဖဲလဲၣ် န့ၣ်လီၤ.

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖဉ်ကိာ်

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၁၉၉၂ န့ၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျီတဖုလၢ အၢၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပျၢၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကဝီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖဉ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖဉ်အံၤ ဒ်သိးကဟံ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျၢၢ်တဖဉ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ပံၣ်သးသ့ၣ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ. နဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖဉ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤ သ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.